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Milí priatelia, občania a čitatelia, 

 

pohľad do kalendára nám pripomína, že sa blížia 

Vianoce a koniec kalendárneho roka. Už tradične 

vám v tomto čase prinášame informácie o udalostiach 

v obci za posledný polrok. Sme radi, že prijímate 

noviny ako prostriedok na získavanie informácií 

mnohí si ich odkladáte ako „kroniku“ života v našej 

obci. A veru, ani sa to nechce veriť, že toto číslo je už 

jubilejné – dvadsiate. Tak vám prajem príjemné 

čítanie. 

   Uplynulých šesť mesiacov sa nieslo v duchu 

rekonštrukcií. Bola ukončená prvá etapa 

rekonštrukcie domu smútku. Vybudovaním 

vonkajšieho prístrešku sme zatraktívnili vzhľad 

budovy, a opravili strechu ktorá začínala zatekať. 

Poďakovať sa chcem Ing. arch. Miroslavovi 

Mlynčekovi za vypracovanie projektu, spoločnosti 

MAMADACH Partners s.r.o., z Liptovského 

Mikuláša za realizáciu stavby a Pozemkovému 

spoločenstvu Liptovské Kľačany za poskytnutie 

dreva na výstavbu. V nasledujúcom období stavbu 

skolaudujeme a v budúcom roku plánujeme vymeniť 

okná a dvere. Následne bude potrebné opraviť aj 

fasádu.   

   Rekonštrukčné práce sa uskutočnili aj na 

Likavských, kde je pietne miesto partizánov padlých 

v SNP. Podrobnejšie informácie o tomto projekte si 

nájdete v samostatných článkoch. 

   Rekonštrukcia sa uskutočnila tiež na obecných 

bytových domoch, kde sme koncom novembra 

vymenili strešné okná v podkrovných bytoch. Tie 

pôvodné už nevyhovovali pre zlé tepelno-izolačné 

parametre a nájomníci sa sťažovali na mechanické 

opotrebovanie ich otváracieho mechanizmu. 

   Za jednou z najdôležitejších udalostí posledného 

obdobia považujem založenie združenia obce 

Liptovské Kľačany s obcou Ľubeľa. Združenie bolo 

založené za účelom prípravy a realizácie spoločného 

projektu vybudovania kanalizácie a ČOV v obidvoch 

obciach. Predmetom činnosti združenia môžu byť aj 

iné aktivity najmä odvoz a spracovanie komunálneho 

odpadu, oblasť sociálnych vecí, školstva, kultúry, 

športu a miestny cestovný ruch. Chcem sa poďakovať 

poslancom obidvoch obecných zastupiteľstiev, že 

jednomyseľne podporili tento projekt. Ak by sme sa 

obzreli niekoľko rokov späť, tak môžeme kľudne 

povedať, že zmluva je oficiálnym dokumentom, ktorý 

potvrdzuje naše dobré vzťahy a vytvára predpoklad 

na ďalšiu spoluprácu. 
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Za dôležité považujem tiež vyjadriť sa 

k činnosti Kameňolomu. Občania bývajúci 

v blízkosti kameňolomu, iniciovali 

stretnutie s konateľom spoločnosti, ktorá 

prevádzkuje činnosť v dobývacom priestore. 

Dôvodom stretnutia  boli negatívne dopady 

prevádzky lomu na kvalitu bývania. 

Zástupca spoločnosti KAMEŇOLOMY 

prisľúbil vykonanie opatrení, ktoré 

zabezpečia zlepšenie podmienok bývania 

v obci. Pokiaľ sa situácia v budúcom roku 

nezlepší, obec nebude súhlasiť s predĺžením 

činnosti lomu na ďalšie obdobie. 

   V polovici októbra tohto roku sa 

uskutočnilo v kultúrnom dome stretnutie 

k prerokovaniu Návrhu územného plánu 

obce Liptovské Kľačany. Stretnutia sa 

zúčastnili zástupcovia dotknutých orgánov 

aj niektorí občania obce. Proces 

pripomienkovania bude vyhodnotený 

v prvom štvrťroku budúceho roka 

a v budúcom roku by mohol byť územný 

plán aj schválený. Obec tak získa dôležitý 

nástroj na reguláciu svojho ďalšieho rozvoja. 

   Koniec roku 2024 je polčasovým 

medzníkom tohto volebného obdobia. Niečo 

z našich zámerov sa už podarilo naplniť 

a niečo nás ešte čaká. Pri plnení našich 

plánov je dôležité získavať mimorozpočtové 

príjmy. V tomto roku to boli dotácie 

z envirofondu, VÚC, Úradu pre územ. 

plánovanie a z Programu na rozvoj vidieka. 

Verím, že sa nám v nasledujúcom roku 

podarí uspieť aj pri získaní dotácie na 

vybudovanie kanalizácie. 

   Začiatkom roka by sme chceli 

zrekonštruovať rigol a cestu ku kostolu 

a v spolupráci s Okresnou správou ciest aj 

časť prístupovej cesty do obce. 

   V predošlom čísle sme vás informovali 

o tlaku, ktorý štát vytvára na samosprávy, 

aby si kompenzovali výpadky financií 

zvyšovaním poplatkov od občanov. 

S poslancami obecného zastupiteľstva sme 

sa nakoniec zhodli na tom, že v tejto ťažkej 

dobe nebudeme dvíhať dane 

z nehnuteľnosti. Žiaľ, museli sme zvýšiť 

poplatok za TKO na 40 €/ osobu. Dôvodom 

tohto zvýšenia je nárast štátom stanovených 

poplatkov za ukladanie odpadu a očakávané 

náklady na jeho dotrieďovanie. Odpad bude 

v budúcnosti čoraz viac zaťažovať naše 

peňaženky, preto sa snažme čo najviac 

odpad vyseparovať, resp. snažme sa odpad neprodukovať. 

   O niekoľko dní sa začne nový rok, vzhľadom na ekonomickú 

i politickú situáciu v našej krajine a vo svete môžeme 

očakávať, že nebude ľahký. Verím však, že sa nám spoločným 

úsilím podarí prežiť ho v pokoji a vzájomnom porozumení. 

   Na záver sa chcem poďakovať za spoluprácu v tomto roku 

poslancom obecného zastupiteľstva, zamestnancom obce aj 

všetkým vám, ktorí nám pomáhate v úsilí o rozvoj našej obce. 

Prajem vám všetkým príjemné prežitie Vianoc v kruhu svojich 

najbližších a úspešný rok 2025 prežitý v dobrom zdraví. 
 

 
Vybudovaný prístrešok na dome smútku 
 

 
Hroby padlých partizánov 
 

 
Poslanci obecného zastupiteľstva Ľubeľa a Liptovské Kľačany 

 
 

S úctou           Ján Hollý starosta obce 
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Všetko, čo potrebujete vedieť o recyklácii papiera 

Papier v dnešnej dobe zohráva významnú úlohu a je aj napriek súčasným vyspelým elektronickým 

technológiám neodmysliteľnou súčasťou života nielen pre školákov či podnikateľov, ale aj pre obalový 

priemysel. Papier sa vyrába zhutnením celulózy, ktorá sa získava väčšinou z ihličnatých stromov, ako je smrek, 

jedľa, ale pri jeho výrobe môžu byť použité aj iné dreviny a materiály (bavlna, alebo konope). K výrobe jednej 

tony papiera je potrebné približne 2 až 3 tony dreva, veľké množstvo vody a elektriny.  

Papier patrí do skupiny dobre recyklovateľných materiálov, ale nedá sa recyklovať donekonečna – vlákna 

celulózy sa pri opakovanom recyklovaní skracujú. Papier je preto možné recyklovať len 5- až 7-krát. 

Poslednou formou recyklácie je napríklad obal na vajíčka a rolka od toaletného papiera. Papier tvorí približne 

14 % hmotnosti v celkovom množstve komunálneho odpadu z domácností. 

Na to, aby mohol byť papier recyklovaný, je potrebné ho pred vyhodením vytriediť. Čo teda patrí do 

triedeného zberu papiera? 

Patria sem: noviny, časopisy, kancelársky papier, zošity, reklamné letáky, plagáty, krabice a kartóny, 

papierové obaly a podobne. 

Nepatria sem: väzbové obaly kníh, mokrý, mastný alebo znečistený papier, asfaltový a dechtový papier, 

použité plienky a hygienické potreby, ... 

Dôležitým pravidlom je krabice pred vyhodením zložiť na plocho, aby bol ich objem čo najmenší a 

neobsahoval zbytočne veľa vzduchu. Zostane tak viac miesta pre ďalší odpad. Odvážanie vriec a kontajnerov, 

ktoré sú správne naplnené, je nielen efektívnejšie, ale aj priateľské k životnému prostrediu. 

Aký význam má triedenie papiera? 

Triedením papiera šetríme nielen lesy, ale tiež vodné zdroje a energie. Z vytriedeného papiera sa ďalej vyrába 

novinový papier, zošity, lepenkové krabice, toaletný papier, puzzle, obaly na vajíčka a podobne. 1 tona 

zberového papiera zachráni 17 stromov. 

Čo sa deje s papierom po vytriedení a vyhodení 

Vyzbieraný papier je potrebné ešte dotriediť na jednotlivé druhy, nakoľko sa každý druh papiera inak 

spracováva. Na triediacej linke sa vytrieďujú jednotlivé druhy papiera a odpadu, ktorý tam nepatrí. Následne 

sa papier lisuje do balíkov a odváža sa k spracovateľom. Pri recyklácii sa papier namáča, rozvlákňuje, 

odstraňujú sa z neho lepidlá, spinky a tlačiarenská farba a nakoniec sa suší a lisuje, aby sa z neho mohli vyrobiť 

nové papierové produkty.  

Čo sa vyrába z recyklovaného papiera? 
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Aplikácia MOJA OBEC  
Obecný úrad v Liptovských Kľačanoch spúšťa aplikáciu do mobilného telefónu MOJA OBEC, pre lepšie 

informovanie obyvateľov v obci ako sú: Oznamy, Zvozový kalendár, Kultúrne podujatia, Susedský bazár, 

Straty a nálezy, Podnety občanov, Farské oznamy... Aplikácia MOJA OBEC je zadarmo a môžete si ju 

stiahnuť z QR kódu do svojho telefónu. Budeme radi, ak si ju stiahne čo najviac občanov.  

POSTUP:  

1. Potrebujete aplikáciu na skenovanie QR kódu (ak nemáte, môžete si ju zadarmo stiahnuť) 

2. Naskenujte QR kód podľa výberu a stlačte Otvoriť 

3. Zobrazí sa ikonka POKRAČOVAŤ, kliknite na ňu a postupujte podľa navigácie 

4. Po nainštalovaní si môžete prehliadať rôzne aplikácie, ale hlavne OZNAMY 

Ďakujeme za spoluprácu. 

 
 

KONGRES   MIRRI  
 

Dňa 8. októbra 2024  sa 

v Aréne Brezno 

uskutočnil  2. pracovný 

kongres Ministerstva 

investícií, regionálneho 

rozvoja a 

informatizácie SR s 

komunálnymi lídrami, 

ktorého sa zúčastnili aj 

starostovia obce 

Liptovské Kľačany a 

Ľubeľa. Na kongrese sa 

stretli aj s ministrom 

Richardom Rašim, kde 

spoločne prebrali 

možnosti a formy 

čerpania dotácií na 

rozvoj našich obcí, 

predovšetkým 

odkanalizovanie 

obidvoch obcí. 
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MEDVEĎ V OBCI  
 

O výskyte medveďov v našej obci sme už v minulosti 

v našich novinách písali. Nie len z nich sa v poslednom 

období dozvedáme o problémoch, ktoré spôsobuje 

premnožená populácia medveďov. Rádio Regina 

Banská Bystrica odvysielalo 16. októbra naživo 

diskusnú reláciu „Klub komunálnej politiky“ na tému 

medveď a jeho manažment. Relácie som sa zúčastnil 

aj ja a informoval som o situácii u nás. 

V noci z pondelka 30.9.20024 na utorok 1.10.2024 

medveď strhol jedno z piatich jahniat, ktoré chovateľ pán Laučík chová v intraviláne našej obce a využíva ich 

na spásanie pozemku. Parcela je oplotená, ale medveď prešiel cez oplôtok. Urobili sme fotodokumentáciu 

strhnutého zvieraťa a na mieste sme nainštalovali fotopascu. V noci z 1.10.2024. na 2.10.2024 prišiel opäť      

k úhynu. Parcela susedí s 

pozemkami, ktoré sú zarastené 

náletovými drevinami a 

poskytujú divej zveri 

dostatočný úkryt. V tejto 

lokalite, ktorá bezprostredne 

susedí s intravilánom obce, 

obyvatelia spozorovali viac 

jedincov medveďa. Zdržujú sa 

tam celoročne. 

Keďže medveď nemá 

prirodzeného predátora, ktorý 

by reguloval jeho početnosť, 

musí tak urobiť len človek. 

Odbor krízového riadenia pri 

Okresnom úrade Liptovský 

Mikuláš vyhlásil preto dňa 5. októbra 2024 na svojom území mimoriadnu situáciu. Počas mimoriadnej situácie 

je možné požiadať o odlov niekoľkých jedincov za predpokladu, že sa pohybujú v okolí intravilánu obce. Obce 

Liptovské Kľačany, Ľubeľa, Gôtovany a Malatíny oslovili miestne poľovnícke združenie Viackov Ľubeľa, 

aby podalo žiadosť na Ministerstvo ŽP SR o vydanie povolenia na odstrel 12 kusov medveďov. Boli označené 

lokality, v ktorých bude možné medvede loviť.  Dúfam, že si kompetentní uvedomia, že situácia je kritická a 

umožnia znížiť stavy tejto šelmy, ktorá sa v čoraz väčšom počte a čoraz častejšie objavuje v okolí ľudských 

obydlí a vytvára tak riziko škôd na zdraví a majetku občanov. Preventívne opatrenia sa javia ako neúčinné, je 

preto najvyšší čas pristúpiť k regulácii početnosti medveďov. 
 

SALAMANDRA  ŠKVRNITÁ  

Je stredne veľký druh obojživelníka z čeľade salamandrovité. Je to najrozšírenejší európsky zástupca čeľade 

rozšírený v Západnej Ázii, juhozápadnej Afrike a najmä v Južnej a Strednej časti Európy. Najčastejšie sa 

zdržiavajú v blízkosti čistých lesných potôčikov a studničiek, kde sa rozmnožujú. Potravou sú im najmä 

dážďovky, mäkkýše alebo hmyz, ktoré lovia za súmraku a v noci. Pri prechádzkach v okolí našej obce sa           

s ňou môžeme stretnúť aj priamo na ceste (pri 

cintoríne). Je 

to znak toho, 

že naše životné 

prostredie ešte 

nie je až tak 

znečistené.  
 

Ján Hollý 
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Ľubeľskí hasiči zasahovali  
V úvodnom článku novín sme vám 

priniesli informáciu o spolupráci s 

obcou Ľubeľa. 

Aj v oblasti požiarnej ochrany máme so 

susedmi podpísanú zmluvu o 

spolupráci. Táto spolupráca nespočíva 

len v ochrane pred požiarmi a 

povodňami, či odbornom dozore pri 

pálení Jánskej vatry. Dobrovoľní hasiči 

sú odborne aj technicky spôsobilí 

zasahovať aj pri iných ohrozeniach. V 

lete často zasahujú aj pri odstraňovaní 

hniezd bodavého hmyzu, ako sú včely, 

osy či sršne. Počet ich výjazdov stúpa s 

príchodom teplých dní. Ochrana 

samotných hasičov je pri takomto 

zásahu veľmi dôležitá. Do ich výbavy 

patrí predovšetkým oblek proti 

bodavému hmyzu, prípadne komplet 

zásahový oblek, včelárska kukla, 

respektíve lepiacou páskou zalepené 

všetky švy kabátov alebo spodkov 

nohavíc, aby nedošlo k pobodaniu 

týmto hmyzom. Ak hniezda nie sú 

ľahko prístupné, hasiči musia pri 

zásahoch niekedy použiť aj nastavovací rebrík či výškovú techniku. Pred mechanickým odstránením hniezda 

najskôr použijú sprej proti hmyzu, ktorý hmyz paralyzuje a potom ho vysávačom pozbierajú. Koncom leta 

zasahovali v našej obci dvakrát, za čo im patrí naše poďakovanie. 

Čistenie potoka Hrachovisko  

Hovorí sa, že prevencia je vždy jednoduchšia, ako liečba. Platí to aj pri prevencii pred povodňami. Mnohí si 

spomínate na poslednú povodňovú vlnu z roku 2019, keď sa vylial potok Hrachovisko pod kostolom a 

príjazdová cesta do obce bola pod vodou. Začiatkom októbra tohto roka správca vodného toku Slovenský 

vodohospodársky podnik na žiadosť obce prehĺbil koryto potoka v úseku, kde má potok len mierny spád a 

dochádza k jeho zanášaniu sedimentmi. Tento úsek je považovaný za kritický a preto je potrebné jeho 

pravidelné   

čistenie. 
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Obnova hrobu partizánov  
Ako sme vás informovali  

v letnom čísle novín,           

v druhej polovici roka sme 

realizovali rekonštrukciu 

pietneho miesta                     

v Kľačianskej doline,          

v lokalite Likavské, kde je 

symbolický hrob 

partizánov, ktorí tam 

zahynuli počas SNP. 

Všetko sme robili preto, 

aby sme rekonštrukciu 

ukončili k 29. augustu, 

kedy sme si pripomenuli 

80. výročie vzniku SNP. 

Vďaka ochotným 

dobrovoľníkom sme to aj 

úspešne stihli. Páni Martin 

Šintaj, Vladimír Laučík, 

Vladimír Šimko a Ján 

Vrbenský sa podujali        

na neľahkú prácu vyniesť 

na miesto materiál, 

vykopať a zabetónovať 

základy a následne osadiť 

náhrobné kamene. Bez ich 

nadšenia pre dobrú vec by 

sa to sotva podarilo. Patrí 

im za to naše 

poďakovanie. Kameň         

z kľačianskeho 

kameňolomu podľa 

návrhu Miroslava 

Mlynčeka opracovala 

spoločnosť Eurokameň zo 

Spišského Podhradia a 

texty vygravírovala 

spoločnosť  Kamenárstvo 

Ramaja z Lipt. Mikuláša. 

Kým sa milí čitatelia na 

miesto prídete pozrieť aj 

osobne, priblížime vám 

postup prác vo  

fotografiách. 

 

Ján Hollý 
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Spoločenská kronika obce Liptovské Kľačany 
 

Životné jubileum 
 

V druhom polroku 2024 sa vzácneho životného 
jubilea dožili: 

Mária Michníková 70 rokov 
Štefánia Veselovská 70 rokov 
Lýdia Veselovská  60 rokov 
Miroslava Budveselová 50 rokov 
Miriam Devečková 50 rokov 
Vladimír Laučík  50 rokov 
Ján Pavelica  50 rokov 
 

Drahí jubilanti, sedemdesiatka, šesťdesiatka či 
päťdesiatka sú míľniky, pri ktorých sa obzeráme za 
všetkým, čo sme prežili a tešíme sa na to, čo ešte 
len príde. Nech sú vaše ďalšie dni naplnené 
zdravím, láskou a spokojnosťou. Ďakujeme vám za 
všetko, čo ste pre obec urobili, a za to, že svojou 
múdrosťou a príkladom obohacujete naše životy. 
„Slnko nech vám svieti, hviezdy žiaria na oblohe,    
a v srdci nech sa láska nikdy nezmení na odrobinky 
v dlaniach života.“ 
Všetkým jubilantom zo srdca blahoželáme a 
prajeme ďalšie krásne roky medzi nami! 
 

Narodili sa 

Timotej Andráš 
Martin Vrbenský 
Nela Vyšňanová 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

Vítame medzi nami nových obyvateľov našej 
obce, ktorí svojím príchodom priniesli do rodín i 
do našej komunity novú radosť a nádej. Timotej, 
Martin a Nelka, želáme vám šťastné kroky na 
ceste životom, pevné zdravie a nekonečnú lásku 
vašich blízkych. 
„Každý deň je darom, keď vidíme detský úsmev a 
počujeme ich smiech. Ste našou budúcnosťou a 
svetlom, ktoré rozjasňuje každú chvíľu.“ 
Rodičom blahoželáme a ďakujeme, že sa s nami 
delia o svoju radosť! 

Manželstvo uzavreli 
 

Patrik Adamčiak a Magdaléna Kubišová 
Martin Veselovský a Marika Takácsová 
Peter Záborský a Monika Fideráková 

Milí novomanželia, sľub ktorý ste si dali, je pevným 
základom vášho spoločného života. Nech je váš 
vzťah plný lásky, porozumenia a harmónie. Sme 
hrdí, že môžeme byť svedkami začiatku vašich 
spoločných príbehov. 
„Tam, kde je láska, je aj domov. Nech sú vaše kroky 
vždy vedené srdcom a nech sa vaša láska rokmi len 
znásobí.“ 
Prajeme vám veľa šťastia, zdravia, a aby ste vždy 
nachádzali oporu jeden v druhom! 
 

Opustili nás 
 

Mária Blanová              95 rokov 
Jozef Veselovský          62 rokov 
Rudolf Čavrnoch         82 rokov 
Helena Gettová           86 rokov 
 
 
 

 

S úctou a pokorou sa lúčime s drahými zosnulými, 
ktorí nás opustili. Ich odchod zanechal prázdne 
miesto v srdciach rodiny aj priateľov. Spomienky 
na nich zostanú a ich odkaz bude navždy žiť v 
našej obci. 
„Smrť nie je koniec, len cesta do večnosti. Tí, 
ktorých milujeme, nikdy naozaj neodídu, pretože 
žijú v našich spomienkach a srdciach.“ 
Nech odpočívajú v pokoji. 
 

Každá udalosť v živote našej obce je súčasťou 
príbehu, ktorý píšeme spoločne. Všetkým vám 
ďakujeme za to, že ste jeho neoddeliteľnou 
súčasťou. 
                                 Jozefa Mikušincová 
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Z  NAŠEJ  FARNOSTI  
 

Milí priatelia, 

v stredu 27. novembra mnohých prekvapil pohľad na náš chrám. Bol rozsvietený 

načerveno, tak, ako mnohé chrámy, kaplnky, kríže, obecné úrady, mestské veže a ďalšie 

budovy na celom Slovensku. Vyslali jasný signál, aby upozornili na milióny trpiacich a 

diskriminovaných kresťanov na celom svete. Úžasnú odozvu našla iniciatíva Červená 

streda v srdciach toľkých ľudí v našej krajine. Nasvietenie budov na červeno bolo spojené 

s modlitbou za prenasledovaných kresťanov. V modlitbe sme sa zjednotili s desiatkami 

krajín sveta, odkiaľ zaznievala modlitba za našich bratov a sestry, ktorí trpia pre svoju 

vieru. Stovky katedrál, kostolov, monumentov a verejných budov po celom svete sa každý 

rok v novembri nasvietia červeným svetlom v rámci medzinárodnej kampane Červená streda. Červená farba 

symbolizuje krv mučeníkov a poukazuje na realitu prenasledovania kresťanov. Iniciatíva vznikla v roku 2015, keď 

sa socha Krista v Rio de Janeiro nasvietila na červeno na počesť prenasledovaných veriacich v Iraku. Odvtedy sa 

do kampane zapojili krajiny ako Spojené kráľovstvo, USA, Francúzsko, Nemecko, Taliansko, Austrália a mnohé 

ďalšie. Na Slovensku sa tento rok do Červenej stredy zapojili významné monumenty ako Bratislavský hrad, 

Prezidentský palác, Most SNP, Dóm sv. Alžbety v Košiciach, Bazilika sv. Mikuláša v Trnave a ďalšie. Podobné 

podujatia sa pri tejto príležitosti odohrali o aj vo viac ako 20 krajinách sveta, vrátane omší, prednášok, koncertov 

a diskusií. V Írsku bolo červeným svetlom nasvietených 26 katedrál, vo Francúzsku sa konali prednášky                      

so svedectvami prenasledovaných a v Nemecku mala nadácia Pomoc trpiacej Cirkvi živý koncert. Cieľom kampane 

je upozorniť na alarmujúcu skutočnosť, že 67 % svetovej populácie žije v krajinách, kde dochádza k vážnemu 

porušovaniu náboženskej slobody. Podľa najnovšej správy nadácie Pomoc trpiacej Cirkvi „Trpiaci a zabudnutí?“ sa 

prenasledovanie kresťanov medzi rokmi 2022 a 2024 výrazne zhoršilo v mnohých krajinách. Prenasledovanie 

zahŕňa násilie, nútené vysídľovanie a sobáše žien či dievčat alebo aj zákony proti náboženskej konverzii. 

Prenasledovanie z dôvodu vierovyznania alebo presvedčenia je typickým znakom autoritárskych režimov a 

teroristických organizácií. Preukážme lásku prenasledovaným bratom a sestrám v modlitbe, ale aj v činoch. 

Dekanátna svätá omša. 
27. jún 2024 na sviatok svätého Ladislava, bol pre našu farnosť požehnaný deň. Diecézny biskup František pozval 

všetkých kňazov v Spišskej diecéze k spoločnej modlitbe. Určil štvrtok, pretože je to deň modlitieb za kňazov.        

V tento deň sa zišli kňazi vo všetkých dekanátoch so svojimi dekanmi a spoločne s veriacimi sa modlili svätý 

ruženec, slúžili sväté omše a adorovali pred sviatosťou oltárnou. Tak sa stalo aj v našom dekanáte. Spolu s dekanom 

Stanislavom Culkom sa stretli kňazi Liptovskomikulášskeho dekanátu práve vo farnosti sv. Alžbety Uhorskej            

v Liptovských Kľačanoch. Podľa želania biskupa sa stretnutie začalo o pol deviatej modlitbou svätého ruženca. 

Ruženec svetla sa modlil Peter Kvasňák. O deviatej sa začala svätá omša, ktorú celebroval Stanislav Culka a spolu 

s ním 16 zúčastnených kňazov. V úvode svätej omše miestny farár Ladislav Čurilla privítal všetkých prítomných a 

vyjadril radosť nad tým, že je to práve v opravenom farskom kostole. Homíliu predniesol hlavný celebrant a               

v úvode predstavil dekanát.  V Liptovskomikulášskom dekanáte je 19 farností, z toho 3 sú spravované excurendo.   

V nich pôsobí 20 kňazov, z ktorých sú 3 kapláni a jeden dôchodca. V ďalšej časti homílie sa venoval Božiemu 

slovu. Nie každý, kto hovorí Pane, Pane 

príde do Božieho Kráľovstva. Príde tam len 

ten, kto plní vôľu Nebeského Otca. Na konci 

svätej omše veriaci, spolu so starostami obcí 

L. Kľačany a Ľubeľa, poďakovali pánovi 

dekanovi za to, že vybral našu farnosť na 

konanie tejto slávnosti a pánovi farárovi 

zablahoželali k meninám a        k nedávnemu 

jubileu 25 rokov kňazstva. Po skončení 

svätej omše a krátkom občerstvení, ktoré 

pripravili šikovné ženy, sa všetci vrátili do 

kostola na adoráciu pred Sviatosťou 

oltárnou. Viedol ju kňaz ozbrojených síl 

Peter Hámor. Všetci sa modlili za kňazov 

nášho dekanátu. Po skončení adorácie boli 

všetci pozvaní na obed do miestnej pizzerie. 

 

                                 Jana Šimanská 
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ZO ŽIVOTA JDS LIPTOVSKÉ KĽAČANY V 2. POLROKU 2024  
 

    Druhý polrok roku 2024 priniesol do života našej 

miestnej organizácie Jednoty dôchodcov Slovenska             

v Liptovských Kľačanoch množstvo pekných 

okamihov a príležitostí na stretnutia, ktoré nás 

nielen obohatili, ale aj posilnili komunitného ducha. 

    Jednou z najvýraznejších udalostí bola opekačka 

špekačiek, ktorú sme zorganizovali 7. augusta pri 

kostole. Táto akcia sa stretla s úspechom. Prilákala 

nielen našich členov, ale aj ľudí, ktorí sa k nám 

pridali spontánne bez predchádzajúceho 

prihlásenia. Bolo nádherné sledovať, ako si všetci 

užívali priateľskú atmosféru letného popoludnia. 

Tieto neformálne stretnutia nám pripomínajú, aké 

dôležité je pestovať medziľudské vzťahy a 

nachádzať si čas na príjemné chvíle s blízkymi a 

známymi.  

    Dňa 5. septembra sme navštívili Košice. Bol to 

pekný deň plný histórie, krásnych výhľadov a 

spoločných zážitkov. Tí, ktorí prišli spoločne 

stráviť čas a užiť si atmosféru tohto 

východoslovenského mesta, absolvovali kultúrny 

program, počas ktorého navštívili viaceré 

významné pamiatky. 

Prvou zastávkou bol slávny Dom svätej Alžbety, 

jedna z najvýznamnejších gotických stavieb na 

Slovensku. Tento impozantný dóm svojou krásou a 

majestátnosťou očaril všetkých. Nezabudnuteľnou časťou bolo aj prekonanie množstva schodov pri výstupe 

na vežu Dómu svätej Alžbety, ktorá ponúkla úchvatný pohľad na celé mesto a okolie. Výstup nebol pre 

každého jednoduchý, preto naň nešli všetci. Ale výhľad na Košice a jeho námestie odmenil tých čo vystúpili, 

nádherným zážitkom.  

Po prehliadke dómu a výhľadu z veže sme sa presunuli do Východoslovenského múzea, ktoré patrí medzi 

najstaršie múzeá na Slovensku. Prezreli sme si zaujímavé expozície zamerané na históriu regiónu, archeológiu, 

ale aj umenie. Veľký záujem vzbudila výstava vzácnych historických pokladov, ktoré pripomínajú bohatú 

minulosť východoslovenského kraja. 

Na záver sme sa prešli po 

Hlavnom námestí, ktoré je so 

svojou históriou a množstvom 

pamiatok jedným z najkrajších 

a najväčších v strednej 

Európe. Priamo v centre mesta 

sme videli aj ikonickú 

„spievajúcu fontánu“, ktorá 

nás potešila a dodala príjemnú 

atmosféru k záverečnému 

programu dňa. 

Pri svojej návšteve sme sa 

neobmedzili iba na kultúru, ale 

využili sme aj príležitosť 

stráviť čas pri priateľských 

rozhovoroch, vzájomnej 
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výmene zážitkov pri 

kávičke a zákuskoch. 

Viacerí sa vyjadrili, že 

Košice na nich zanechali 

nezabudnuteľný dojem. 

„Košice sú nádherné 

mesto. Každý kúsok má 

svoju históriu a som rada že 

sme si to mohli spoločne 

užiť. Košice nám ukázali, 

že sú nielen mestom pre 

mladých, ale aj pre 

seniorov, ktorí si môžu 

vychutnať bohatstvo jeho 

kultúry, histórie a krásnych 

zákutí.“  

Dňa 11. novembra sme si 

pri príležitosti Dňa 

vojnových veteránov uctili 

pamiatku padlých hrdinov 

v prvej a druhej svetovej 

vojne. Pri obecnom úrade, k pomníku padlým sme položili kytičku červených makov. Tento jednoduchý, no 

významný akt nás spojil v úcte a vďake tým, ktorí bojovali za slobodu a pokoj, ktorý si dnes užívame. 

Zúčastnili sme sa aj dušičkového 

pochodu, ktorý organizoval obecný 

úrad 31. októbra. Pochodu, ktorého 

sa zúčastnilo množstvo ľudí, bol 

dôstojným prejavom našej vďaky a 

úcty zosnulým. Veľmi si vážime, že 

dve naše členky, Marta Oravcová a 

Viera Pustajová, prispeli k úspechu 

tejto akcie tým, že pomáhali 

organizátorom s prípravou 

občerstvenia. 

Na záver, i keď nie je to z činnosti 

našej organizácie, ale predsa sa nás 

to bytostne dotýka, by sme chceli 

vyzdvihnúť úctyhodný príklad 

správania, ktorý všetkým dáva 

Lenka Adamčiaková, žiačka 

základnej školy v Ľubeli. Táto 

mladá slečna pravidelne prejavuje 

úctu starším ľuďom, či už tým, že usmerňuje ostatných žiakov aby v autobuse dali prednosť starším, alebo 

inou svojou pomocou starším. Lenka je ukážkou toho, že aj v dnešnej dobe môžeme vidieť mladých ľudí s 

veľkým srdcom a rešpektom voči starším generáciám. 

Rok 2024 nám opäť ukázal, aké dôležité je budovať komunitu a spoločne si pripomínať hodnoty, na ktorých 

stojí náš život  – priateľstvo, úcta a pomoc druhým. Srdečne ďakujeme všetkým členom Jednoty dôchodcov 

Slovenska v Liptovských Kľačanoch za ich aktívnu účasť, a taktiež všetkým, ktorí nás akokoľvek podporujú, 

hlavne obecnému úradu. Tešíme sa na ďalšie spoločné stretnutia a aktivity v novom roku a na širšie aktivity 

nášho členstva. 

Do budúceho roka prajeme našim členom, aj všetkým občanom našej obce dobré zdravie, pokoj a srdcia plné 

lásky. 

                                                                                      Jozefa Mikušincová a Bohuslava Martinková 
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Jánska vatra – naša tradičná oslava letného slnovratu 
 

Každoročne naša obec ožije oslavou svätojánskej noci, ktorá je spojená so zapálením Jánskej vatry. Tento 

starobylý zvyk priláka sympatizantov nielen z našej dediny, ale aj z okolitých obcí, ba dokonca aj z mesta. 

Tradícia Jánskej vatry v sebe nesie kus histórie, mystiky a spoločenstva, ktoré si každý rok spoločne 

pripomíname. Príprava vatry je poriadny kus roboty, na ktorej sa podieľali niekoľko dní pred jej zapálením 

kľačianski mladí muži. Drevo na vatru poskytlo spoločenstvo urbárnikov obce Liptovské Kľačany. Starosta 

obce sa postaral o “obriadok” pre všetkých čo stavali vatru. Pohľad na ňu pred zapálením vzbudzoval rešpekt 

a pochvalu.  

Podľa povestí sa v svätojánsku noc objavujú 

"svätojánske mušky" – drobné svietiace 

bytosti, ktoré vedeli ukázať cestu k 

pokladom alebo splniť tajné priania. Tento 

rok si túto magickú úlohu vzali na seba 

mladé dámy z našej obce, ktoré sa 

symbolicky stali "svätojánskymi muškami" 

pri zapaľovaní vatry. Ich prítomnosť dodala 

podujatiu jedinečnú atmosféru a 

pripomenula, že tradície si musíme uchovávať a odovzdávať ďalším generáciám. A práve o svätojánskych 

tradíciách povedal niekoľko slov starosta obce Ján Hollý ešte predtým ako sa zapálila vatra, spolu s privítaním 

prítomných, poďakovaním za prípravu vatry, za darovanie dreva a predstavením hudobných hostí.   

O hudobný program sa postarala obľúbená skupina Haluška, ktorá svojou energickou hudbou rozprúdila 

zábavu. Prítomných potešilo aj tradičné 

pohostenie, ktoré neodmysliteľne patrí k 

tejto udalosti. Lukášov (Veselovský) guláš 

bol opäť hlavným kulinárskym ťahákom, 

ktorý si užili všetky generácie. O pitný režim 

v podobe pivka alebo štamperlíčka sa starali 

zodpovední mládenci z Kľačian. Atmosféra 

pri ohni, vôňa dreva a delikátneho guláša, 

ako aj praskajúca vatra, poletujúce iskry a 

svätojánske mušky, vytvorili 

nezabudnuteľný Jánsky večer. 

Jánska vatra nie je len o ohni a zábave. Je to 

čas, keď sa stretávajú ľudia, spájajú sily a 

zdieľajú 

spoločnú 

radosť. 

Tešíme sa, že 

táto tradícia v 

našej obci žije 

a každoročne 

priťahuje viac 

a viac ľudí, 

ktorí prídu na 

kopec Hôrka, 

lebo je tu plno 

smiechu, 

hudby a 

pohody. 

 

Miriam 

Devečková 
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LETNÉ KINO  
 

Myšlienka letného kina pre deti sa zrodila paradoxne v zime počas príprav na detský fašiangový karneval. 

Uskutočniť ju na multifunkčnom ihrisku sa podarilo v posledný týždeň letných prázdnin 28.8.2024 po 

dlhodobo sledovanej predpovedi počasia, starostlivom zvolení vhodného filmu a šírení tejto plánovanej 

novinky v našej dedinke. Organizačne a technicky to zastrešili manželia Iva a Boris Humení. Pekná účasť 

malých i tých dospeláckych divákov, ktorým nevadilo priniesť si na obľúbený animák Zootropolis vlastné 

sedacie vaky, stoličky či si len tak sadnúť na umelý trávnik, ich potešila natoľko, že v lete 2025 plánujú sériu 

kinovečerov pre deti, mládež aj dospelákov, pričom si potencionálni diváci budú môcť film sami vybrať z 

niekoľkých ponúkaných. Ide nielen o premietanie filmu ako také, ale o atmosféru a komunitu, ktorá na takomto 

podujatí rastie. Autorom myšlienky tohto podujatia a organizátorom ďakujeme za originálny nápad. 
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SLOVENSKÉ  NÁRODNÉ  POVSTANIE  
 

    Rok 2024 priniesol významné jubileum – 80. výročie Slovenského národného povstania. Pri tejto príležitosti 

sme si spoločne pripomenuli odvahu a obeť našich predkov, ktorí bojovali za slobodu a spravodlivosť. Tento rok 

sme význam tohto dňa zdôraznili aj rekonštrukciou pietneho miesta, ktoré uchováva pamiatku týchto dôležitých 

udalostí. Každoročne sa pri pamätníku padlým hrdinom pred obecným úradom koná spomienková slávnosť 29. 

augusta o 9:00 hodine. Rok čo rok sa naša obec teší z rastúceho záujmu občanov a ich účasti. Starosta obce Ján 

Hollý privítal účastníkov a vo svojom prejave priblížil historické udalosti SNP a ich vplyv na našu obec. Prítomným 

ukázal vzácne vyznamenanie – Rad červenej hviezdy, ktorý obec Liptovské Kľačany získala za aktívnu účasť 

občanov obce v SNP. Pietne miesto v Kľačianskej doline prešlo dôkladnou obnovou, vrátane osadenia nových 

náhrobných kameňov. Tento projekt sa uskutočnil vďaka spolupráci viacerých jednotlivcov a organizácií. Osobitné 

poďakovanie patrí rodine Pustajovcov za transport účastníkov pomocou svojich reprezentatívnych historických 

traktorov a šoférom Ľubovi a Maťovi Pustajovcom za citlivú, pohodlnú a zážitkovú prepravu. Oblastnej organizácii 

Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov (SZPB) na čele s pánom Stanislavom Morongom ďakujeme za 

spoluúčasť pri organizácii osláv výročia SNP a vážime si aj ich účasť na spomienkovej akcii, ktorou preukazujeme 

našim predkom uznanie. Veľký podiel na vydarenom priebehu podujatia malo Poľovnícke združenie Viackov, 

ktoré spolu s našou obcou Liptovské Kľačany pripravilo občerstvenie pre účastníkov v podobe obľúbenej 

opekačky.  

    V roku 2025 máme v pláne pokračovať v našich aktivitách s cieľom uchovať historický odkaz SNP. Spoločne s 

Oblastnou organizáciou SZPB chceme zrekonštruovať partizánsky bunker v lokalite Likavské. Veríme, že týmto 

projektom posilníme historickú pamiatku na našich predkov a zanecháme jej odkaz budúcim generáciám. Týmto 

dňom si znova pripomíname, akú hodnotu majú sloboda, solidarita a spoločenstvo. Vzhľadom na dianie vo svete 

si uvedomujeme, že mier nie je samozrejmosť a treba si ho chrániť. Nech naše pietne miesto naďalej symbolizuje 

odvahu a spomienku na tých, ktorí sa zaslúžili o lepšiu budúcnosť pre nás všetkých.  

Miriam Devečková 
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 Zrušenie predajne COOP Jednota v obci 
 

V predošlom čísle našich novín sme vám priniesli informáciu o zámere spoločnosti COOP Jednota spotrebné 

družstvo zrušiť prevádzku predajne potravín v našej obci. Aj napriek úsiliu obecného úradu o jej zachovanie, 

bude predajňa od 1.1.2025 zrušená. Podľa vyjadrenia predsedu predstavenstva Ing. Šlauku, bola predajňa 

dlhodobo v strate a spoločnosť už ďalej nemôže stratové prevádzky dotovať. V tomto roku je to už piata 

predajňa na Liptove, ktorú postihol podobný osud. Podľa záznamu v obecnej kronike bola predajňa otvorená 

4. augusta 1969 a prvými pracovníčkami boli pani Marta Vyšňanová a pani Paulína Gettová. Za celých vyše 

55 rokov prevádzky plnila predajňa nielen funkciu zásobovania obyvateľov potravinami, ale bola aj miestom, 

kde sa občania stretávali. Obec nemá prostriedky na to, aby ju prevádzkovala vo vlastnej réžii a preto podporí 

prípadných záujemcov o predaj potravín či už v doterajších priestoroch, alebo vo vlastných priestoroch. 

Verím, že v nasledujúcom roku nájdeme vhodné riešenie. V opačnom prípade by sme museli nakupovať 

potraviny v susednej Ľubeli, alebo v obchodných reťazcoch v Lipt. Mikuláši, čo je hlavne pre starších občanov 

veľmi zložité.  

Na záver sa chcem poďakovať terajším pracovníčkam predajne, predovšetkým pani Janke Obrcianovej za 

úsilie, ktoré vynaložila k zachovaniu predajne a tiež za jej prístup ku nám zákazníkom. Verím, že bude na roky 

strávené v našej predajni spomínať v dobrom. Prajem jej veľa úspechov na jej ďalšom pôsobisku. 

Ján Hollý 
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Úcta k starším  
 

Október je mesiac úcty k starším, preto sa v nedeľu 20. októbra 

v kultúrnom dome zišli naši seniori. Pán starosta všetkých srdečne 

privítal a popri milých slovách poprial pevné zdravie a dlhé roky 

strávené v našej obci. Príjemnú atmosféru, dotvorila krásna výzdoba 

a veselý program. Na úvod predstavenia nežne zarecitovali veršíky 

našim starkým Emka a Hanka Humené, Lenka Adamčiaková a Karinka 

Oravcová. Po nich sa predstavili deti, Liptovskí heligonkári 

z Ružomberka pod taktovkou Ľubomíra Lauka a fujarista pán Vladimír 

Grieš z Vlách. Svojimi pesničkami rozospievali seniorov v sále. Na 

konci programu čakala pre seniorov kávička a sladký koláčik, o ktorý 

sa už tradične postarala majsterka Hotelovej akadémie pani Katarína 

Sivková. Pri kávičke zavládla veselá vrava, úsmev a spokojnosť 

seniorov. Pri odchode dostal každý pekný darček.  

                               Teplá dlaň a sivé vlasy, dobré srdce lásku hlási. 

                             Vždy objatie a úsmev milý, hoc ubúdajú im už sily. 

                               Potrebujú našu lásku, čo vyhladí každú vrásku. 

                            Aby sme ich v úcte mali, vždy s láskou ich privítali. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Samozrejme, nesmieme zabudnúť ani na jubilantov z druhého polroku, ktorých sme odmenili kyticou kvetov  

a slávnostným zápisom do pamätnej knihy. Všetko len to najlepšie milí jubilanti. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dagmar Chvojková 
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DUŠIČKOVÝ POCHOD  

Takmer stovka účastníkov sa 1. novembra 2024 zišla na trinástom ročníku Dušičkového pochodu, aby si 

spoločne uctili sviatok všetkých zosnulých. Toto milé podujatie si získava čoraz väčšiu obľubu, najmä u 

najmladšej generácie. Organizátori počas sprievodu obcou deťom vysvetlili, prečo je dôležité venovať našim 

zosnulým rodičom a starým rodičom spomienku. Lebo keby nebolo ich, ani mladšie generácie by tu neboli. 

Máme im byť teda vďační, aj keď už nie sú medzi nami. Na záver pochodu všetkých účastníkov čakal pred 

obecným úradom teplý čaj a sladké wafle. 
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MIKULÁŠ 
 

Deň svätého Mikuláša bol od dávna dňom významným a netrpezlivo očakávaným. A dočkali sa ho aj deti         

z našej obce. Mikuláš zobral so sebou anjela, čertov a celý zoznam mien, aby na nikoho nezabudol a chodil 

v nedeľu podvečer 8.12.2024 po obci a zavítal do každého príbytku s poslušnými deťmi. Deti sa veru nedali 

zahanbiť a ukázali, ako krásne vedia spievať a recitovať. Mikuláš s káričkou plnou dobrôt daroval za každú 

básničku sladký balíček. Veríme, že určite príde aj na budúci rok. Týmto sa chceme poďakovať kľačianskym 

ochotníkom za každoročné stvárnenie mikulášskej trojice a dievčatám čertíkom. 
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VIANOČNÝ PUNČ 

Vôňa vianočného punču, 

vianočné svetielka 

a príjemná hudba – taká 

bola atmosféra pred 

obecným úradom                 

14. decembra 2024 večer. 

Kľačiansky vianočný punč 

bol pripravený z piatich 

ingrediencií a okrem toho 

sme k nemu pridali veľa 

lásky, porozumenia, pohody  

a  kvapku griotky. Príjemnú 

atmosféru ste vytvárali pri 

teplom punči hlavne vy, milí 

spoluobčania, ktorí ste prišli 

pozdraviť priateľov, 

porozprávať sa a zaspievať 

si vianočné koledy. Deti si 

vychutnali aj svoj detský 

vianočný punč, ktorý chutil 

aj dospelým. Ďakujeme za 

každý dobrovoľný 

príspevok, ktorý bude 

použitý pre deti a mládež      

v našej obci na realizovanie  

detského karnevalu a pri 

stolnotenisovom turnaji na 

veľkonočné sviatky.  

Keď sa vianočné svetielka 

zhasli, punč sa minul, tak sa 

všetci účastníci rozišli 

domov, tešiť sa z 

prichádzajúcich vianočných sviatkov.  
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Príjemné prežitie vianočných sviatkov 

a v novom roku pevné zdravie, 

veľa šťastia, pracovných úspechov 

a spokojnosti praje 

                                   Redakčná rada 
 

 

 

 

 

 
 

Oznam o prevádzkovom 

čase veľkoobjemových 

kontajnerov: 

• veľkoobjemové kontajnery, 

ktoré sú pristavené pri 

multifunkčnom ihrisku sú 

sprístupnené každú sobotu 

od 8,00 – 15,00 hod. 

 

Nechválime: 

• občanov, ktorí v zimnom 

období vyhadzujú zo 

svojich dvorov sneh na 

obecné cesty. Dopúšťajú sa 

tak závažného priestupku a 

komplikujú zimnú údržbu 

ciest. 
 

 

 
 

Stav obyvateľov k 31.12.2024 

Prihlásení    19 

Odhlásení      9 

Narodení      6 

Zomrelí      7 

Spolu   377 
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